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اخبار
سريال »سرّ دلبران« بر 

محور نهج البلاغه
بازیگر سریال »سر دلبران« با 
اشاره به ویژگی های این مجموعه 
نام حضرت  اثر  این  در  کرد  بیان 
نهج  کتاب  همچنین  و  )ع(  علی 
البلاغه محور قرار می گیرد.فرهاد 
بازی  درباره  مهر  قائمیان  فرهاد 
خود در سریال »سر دلبران« که 
در  آن  تصویربرداری  روزها  این 
شهر یزد انجام می شود، گفت: ما 
است که درگیر  ماه  حدود هشت 
ضبط این سریال هستیم و یکی از 
جذابیت های این کار برای من این 
امیرالمومنین)ع(  اسم  که  است 
روی آن است.وی ادامه داد: »سر 
آن  در  که  نیست  کاری  دلبران« 
شعار داده شود بلکه مجموعه ای 
بی تکلف است و همین امر باعث 
شد ما چند ماه دوری از خانواده 
و کار در تهران را برای ضبط این 

سریال بپذیریم.
»سر  سریال  بازیگر 
کارگردانی  به  اشاره  با  دلبران« 
کرد:  عنوان  لطیفی  محمدحسین 
بر  را  کار  این  کارگردانی  لطیفی 
این  از  پیش  ما  که  دارد  عهده 
به  او  از  را  »صاحبدلان«  سریال 
خاطر داریم که در آنجا یک قرآن 
اینجا  در  و  گرفت  قرار  کار  محور 
دارد.  قرار  محور  البلاغه  نهج  هم 
از  زودتر  سریال  این  ضبط  شاید 
این ها می توانست به پایان برسد 
می  نشان  کار  کشیدن  طول  اما 
دهد که چه حساسیت هایی برای 
خوشحالم  من  و  دارد  وجود  آن 
کار  وسواس  و  دقت  این  با  که 

می کنیم.
سخنان  ادامه  در  قائمیان 
خود با اشاره به روند سریال سازی 
لازم  که  توجهی  و  تلویزیون  در 
است به آثار باکیفیت نشان داده 
که  است  لازم  داد:  توضیح  شود، 
اتاق فکری در تلویزیون باشد که 
روی روند تولید سریال ها نظارت 
ها  نظارت  این  در  باشد.  داشته 
میدانی  به صورت  آثار  تولید  باید 
و مجموعه  گیرد  قرار  توجه  مورد 
تهیه  نویسنده،  کارگردان،  از  ای 
را  آثار  و...  فیلمبردار  کننده، 
مثال  طور  به  که  کنند  بررسی 
اکنون چه سریالی به چه صورتی 
و با چه کیفیتی ساخته می شود 
نه اینکه فقط بخواهند آمار بدهند.
این  در  کرد:  اضافه  وی 
ساخت  تفاوت  که  است  صورت 
تلویزیون  مختلف  های  سریال 
که  حالی  در  شود  می  مشخص 
وجود  فکر  اتاق  این  چون  اکنون 
سلیقه  در سریال سازی  ما  ندارد 
زحماتی  به  و  کنیم  ای عمل می 
که در بعضی از تیم ها کشیده می 
شود، توجهی نداریم.این بازیگر در 
»سر  در  خود  نقش  درباره  پایان 
این  در  من  کرد:  بیان  دلبران« 
که  دارم  شیرین  نقشی  سریال 
نمی توانم درباره آن توضیح دهم 
اما امیدوارم این نقش با راهنمایی 
به  کارگردان  و  نویسنده  های 

خوبی در بیاید.

اعلام اسامی نامزدهای نهايی 
يازدهمين دوره جوايز 
سينمايی آسيا پاسيفيک

جوایز  دوره  یازدهمین 
سینمایی آسیا پاسیفیک با حضور 
بخش  در  ایران  از  نمایندگانی 
مرد  بازیگر  بهترین  فیلم،  بهترین 
بلند جوانان اعلام  و بهترین فیلم 
نامزدهای  اسامی  اعلام  شد.با 
جوایز  دوره  یازدهمین  نهایی 
فیلم  پاسیفیک،  آسیا  سینمایی 
»لرد« ساخته محمد رسول اف در 
بخش بهترین فیلم نامزد دریافت 

جایزه شده است.
دیگر  محمدزاده  نوید 
بهترین  بخش  در  ایران  نماینده 
او  است.  شده  نامزد  مرد  بازیگر 
تاریخ  »بدون  فیلم  در  بازی  برای 
بدون امضا« این نامزدی را کسب 
کرده است.در بخش بهترین فیلم 
باز«  »اسکی  نیز  جوانان  بلند 
ساخته فریدون نجفی از نامزدهای 
جشنواره  دوره  این  در  ایران 

استرالیایی است.
رقبای فیلم »لرد« در بخش 
»فرشته  از  عبارتند  فیلم  بهترین 
ساخته  پوشند«  می  سفید  ها 
از چین، »یک موجود  ویوین کو 
لازینت  سرگی  ساخته  آرام« 
آلمان  فرانسه،  مشترک  محصول 
و هلند، »کشور شیرین« ساخته 
و  استرالیا  از  تورنتون  وارویک 
سامویل  ساخته  »فاکسترات« 
صهیونیستی.23  رژیم  از  مایوز 
اهدای  مراسم  آذر(   2( نوامبر 
و  برگزار  دوره  این  جوایز 
دریافت  را  خود  جوایز  برندگان 

کنند. می 

آيين پايانی برنامه جعبه كفش برگزار شد؛

برنامه جعبه کفش فرهنگ سازی احسان و نیکوکاری

وضعيت حال و آينده سينمای ايران از زبان رييس سازمان سينمايی

در  محمود صلاحی  سرویس فرهنگی- 
از  برنامه جعبه کفش گفت: هدف  پایانی  آیین 
اجرای برنامه جعبه کفش فرهنگ سازی احسان 
سازمان  کارهای  از  یکی  است.  نیکوکاری  و 
فرهنگی هنری فرهنگ سازی است. ویژگی دوم 
جعبه کفش هم این بود که نمی خواستیم داخل 
آن دیده شود. تا هر کسی در حد توان خود به 

راحتی کمک کند.
سازمان  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
پایانی  آیین  تهران،  شهرداری  هنری  فرهنگی 
صلاحی  محمود  حضور  با  کفش  جعبه  برنامه 
پور  ناصری  حسن  الاسلام  حجت  و  رییس 
هنری  فرهنگی  سازمان  فرهنگی  معاون 
شهرداری تهران و تعدادی از مدیران و مسئولان 
بخش های مختلف این سازمان و سید ابوالفضل 
خمینی  امام  امداد  کمیته  مقام  قائم  پرپنجی 
استان تهران، در فرهنگ سرای شفق برگزار شد.

پیشرفت ۵۰ درصدی برنامه جعبه 
کفش از لحاظ کمی و کیفی

در ابتدای این آیین حجت الاسلام حسن 
و  حاضران  به  مقدم  خیر  ضمن  پور  ناصری 
تقدیر و تشکر از مدیران و مسئولان این برنامه 
گفت: تحقیقاً در مکتبمان و در تفکر دینی و یا 
نیازمندان  به  کمک  و  احسان  بحث  ایرانی مان 
بزرگانمان  رفتار  کارآمدترین  و  مهم ترین  جزو 
با عنوان  برنامه ای  بوده است. سال گذشته در 
جهاد مهربانی به آماری از محرومان برخوردیم 
که در شان شهر تهران به عنوان ام القرای جهان 
اسلام نیست. امروز بیشتر و واجب تر از هر چیز 
دیگری اصل کمک کردن مردم مهم است. باید 
جا  نیکوکاری  و  احسان  فرهنگ  تا  کرد  کاری 
بیافتد و هیچ فضایی هم برای این آموزش بهتر 
امداد  کمیته  نیست.  کودک  و  نوجوان  قشر  از 
امام خمینی نیز امسال روز نیکوکاری را در دو 
مرحله اجرا کرده که مرحله دوم آن امروز در 

مدارس برگزار شد که اثر گذار تر است.
وی ادامه داد: هدف اول و مهم ما فرهنگ 
از  بازمانده  کودک   ۱۵۰۰ آمار  است.  سازی 
تحصیل در شهر تهران آمار بسیار بالایی است. 
باید دقیق و کامل تلاش کرد تا در حوزه فرهنگ 
دستگاه های  به  نیکوکاری  و  احسان  سازی 
سازمان  همکاری  کنیم.  کمک  امر  این  متولی 
برنامه  نباید فقط محدود در  را  امداد  و کمیته 
بیشتری  نظر  دقت  باید  ببینیم.  کفش  جعبه 
که  برنامه هایی  طی  داریم  امید  بگیرد.  صورت 

انجام می شود این اتفاق به نحو احسن بیافتد.
ناصری پور پیشرفت برنامه جعبه کفش را 

از لحاظ کمی و کیفی با رشد بیش از ۵۰ درصد 
دانست و گفت: از دوستان و همکاران در کمیته 
امداد امام خمینی، آقای بختیاری و آقای بیات 
بسیار  که  مشارکتی  فرهنگ  خانه های  ویژه  به 
امیدوارم  می کنم.  تشکر  آمدند  کار  پای  خوب 
دقیق تر  ریزی  برنامه  با  را  فضا  این  بتوانیم 

موفق تر به پیش ببریم.
برنامه جعبه کفش از دل جامعه 

برخاسته است
مقام  قائم  پرپنجی  ابوالفضل  سید  سپس 
با سپاس و تشکر از  امام خمینی  کمیته امداد 
برای  و  دادند  ترتیب  را  برنامه  این  که  کسانی 
اجرا کردند، گفت:  را  آن  متوالی  سومین سال 
برنامه جعبه کفش به عنوان یک فرهنگ مودت 
جامعه  دل  از  که  است  نیکوکاری  و  احسان  و 
برخاسته است. امیدواریم طرح های این چنینی 
رواج بیشتری پیدا کند و ارتباطمان با سازمان 
نامه هایی  تفاهم  شود.  بیشتر  هنری  فرهنگی 
می شود  منعقد  مجموعه  دو  این  بین  که  هم 
در همین راستاست تا از ظرفیت های همدیگر 
بسیار  صلاحی  دکتر  از  کنیم.  استفاده  بیشتر 

متشکرم که در این زمینه یار و یاور بودند.
احسان  کلمه  احیای  داد:  ادامه  وی 
بسیجی  کاری  مردم  بین  در  نیکوکاری  و 
به  مردم  آمدن  امسال  حال  این  با  است. 
از  که  داشت  درصدی   ۶۰ رشد  کار،  پای 
تبلیغات  و  آموزش  با  باید  متشکریم.  ایشان 
نیازمندان  به  را  مردم  و  کنیم  اعتمادسازی 
بیشتر  را  خیرخواهانه  کارهای  تا  کنیم  وصل 
کنند. شاید افرادی هم باشند که هنوز توسط 
رجوع  ما  به  به حال  تا  و  نشدند  ما شناسایی 

معرفی  خیرین  توسط  باید  هم  آنها  نکردند 
شوند. می توان با همکاری با سازمان فرهنگی 
هدف  جامعه  به  مضاعفی  کمک های  هنری 

انجام داد.
همکاران  از  تشکر  با  پایان  در  پرپنجی 
خود که تلاش می کنند جعبه های کفش را به 
نیازمندان واقعی برسانند گفت: باید در کارهایی 
ایرانی اسلامی  انجام می شود سبک زندگی  که 
را در جامعه گسترش دهیم. با اینکه چند روز از 
سال تحصیلی گذشته اما شناسایی ها بهتر انجام 
به دست  این هدایا  بیشتری  با کیفیت  و  شده 

نیازمندان واقعی می رسد.
فرهنگسازی احسان و نیکوکاری از 

اهداف  برنامه جعبه کفش
با  برنامه  این  در  نیز  صلاحی  محمود 
مسئولان  و  خود  همکاران  تلاش های  از  تشکر 
کرد: یک وجه  بیان  امام خمینی  امداد  کمیته 
برنامه جعبه کفش کمک وسیعی به نیازمندان 
است  خمینی  امام  امداد  کمیته  پوشش  تحت 
که البته نکته بسیار مهمی است. به طور کلی 
مهمی  بسیار  موضوع  نیازمندان  به  رسیدگی 
است. اما فرهنگ سازی این موضوع وظیفه ما 
و دستگاه های فرهنگی است. از فرهنگسراها و 
خانه های فرهنگ خواستیم تا کاری کنند بچه ها 
این جعبه ها را با دست های خودشان تهیه کنند 
تا از بچگی کمک به دیگران را یاد بگیرند و این 

فرهنگ سازی انجام شود. 
ادامه داد:  رییس سازمان فرهنگی هنری 
هرکسی باید متناسب با درآمد خود به دیگران 
در  که  است  آمده  کریم  قرآن  در  کند.  کمک 
اموال شما حقوقی برای سائل و محروم مشخص 

شده که باید تحقیق کرد و به آنها رساند. این 
ماموریتی است که خداوند داده است.  

کفش  جعبه  برنامه  اجرای  از  هدف  وی 
را فرهنگ سازی احسان و نیکوکاری دانست و 
فرهنگی هنری  کارهای سازمان  از  یکی  گفت: 
خدمت  در  اگر  هم  هنر  است.  فرهنگ سازی 
می شود.  حل  جامعه  مشکلات  باشد  فرهنگ 
که  بود  این  هم  کفش  جعبه  دوم  ویژگی 
نمی خواستیم داخل آن دیده شود. تا هر کسی 
در حد توان خود به راحتی کمک کند و معلوم 
قرار  مقدار درون جعبه ها  نباشد هر کسی چه 

داده است.
امداد  کمیته  از  گفت:  پایان  در  صلاحی 
امام خمینی استان تهران تشکر می کنم. من در 
سطح کشور نهادی خدمتگزار تر از کمیته امداد 
امام خمینی نمی شناسم. از آقای ناصری پور و 
مراکزی  و  مناطق  و  فرهنگی  معاونت  مجموعه 
داشتند  همکاری  طرح  این  اجرای  در  که 
فرهنگ  خانه های  خصوص  به  می کنم  تشکر 
مشارکتی که به کمک سازمان فرهنگی هنری 
آمدند تشکر می کنم.  امیدوارم هر سال تعداد 
محرومین کمتر و تعداد خیرین بیشتر شود. از 
بیشتری  عنایت  هم  خدا  رسیدگی  این  برکت 

به ما کند.
در پایان برنامه از افراد نمونه برنامه جعبه 

کفش تقدیر شد.
مدیران نمونه مناطق:

هنری  فرهنگی  مدیر  نژاد  تقی  مهدی 
منطقه ۱۷ و رییس فرهنگسرای بهاران

بیژن پورمند مدیر فرهنگی هنری منطقه 
۵ و رییس فرهنگسرای فردوس

بهنام خادم مدیر فرهنگی هنری منطقه ۶ 
و رییس فرهنگسرای سرو

مدیران خانه فرهنگ های مشارکتی
خانه  مدیر  خواه  نیک  محمودی  رقیه 

فرهنگ مشارکتی اریکه در منطقه ۱۷
بهاره حسینی مدیر خانه فرهنگ مشارکتی 

بهار در منطقه ۵
فرهنگ  خانه  مدیر  لواسانی  امین  بیتا 

مشارکتی لیان در منطقه ۱
دبیران و اعضای کانون های مناطق:

زهرا ساعتچی عضو کانون کارآفرین بهاران 
منطقه ۱۷

نور  بانوان  کانون  دبیر  غفور  صابر  هایده 
منطقه ۵

شهناز کی پور دبیر کانون بانوان گلستان 
منطقه ۸

رییس سازمان سینمایی در برنامه »چشم شب روشن« نظرات 
خود را درباره وضعیت حال و آینده سینمای ایران بیان و لزوم تغییر 
ماهیت جشنواره فیلم فجر بیان کرد.محمدمهدی حیدریان معاون 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و رییس سازمان امور سینمایی، سمعی 
و بصری با حضور در برنامه »چشم شب روشن« در گفتگو با اکبر 
نبوی منتقد و روزنامه نگار پیشکسوت درباره وضعیت حال و آینده 
سینما، برنامه جامع سینما و لزوم تغییر ماهیت جشنواره فیلم فجر 
سوابق  به  اشاره  با  برنامه  این  ابتدای  در  نبوی  اکبر  گفت.  سخن 
مدیریتی حیدریان و نقش او در ریل گذاری سینمای نوین ایران پس 
از انقلاب اسلامی اظهار کرد: حیدریان از نخستین مدیران وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی است که به همراه آقایان انوار و بهشتی ادامه 
حرکت مدیرانی نظیر آقای کلهر را که در اوایل انقلاب شروع شده بود 
ادامه داد و پایه  سینمای بعد از انقلاب را خیلی جدی بنا نهادند.وی 
سپس خطاب به حیدریان ادامه داد: نقطه متمایز کار در مدیریت 
دهه ۶۰ سینما وجود برنامه و برنامه ریزی بود که باعث شد سینمای 
ایران به دوران مطلوبی دست یابد اما وضعیت برنامه ریزی و طراحی 
سینما در امروز به چه صورت است و آیا قرار است همان مدل دهه 
۶۰ پیاده شود؟محمدمهدی حیدریان در پاسخ به این پرسش گفت: 
حتما کسانی که اعتقاد به این موضوع دارند که امروز مانند دهه ۶۰ 
قراراست رفتار کنیم، شوخی می کنند. تنها نقطه مشترک سینمای 
دهه ۶۰ با اکنون این است که هر اتفاقی که در حوزه فرهنگ و هنر 
می افتد به دلیل پیچیدگی، گستردگی و فراوانی عوامل دخیل در 
آن، به برنامه ریزی احتیاج دارد. فرهنگ بیش از هر حوزه دیگری 
به برنامه ریزی نیاز دارد و این موضوع را ما چه آن زمان و جه امروز 
می دانیم و به همین دلیل برای آنکه بتوانیم جهانی شویم باید بتوانیم 

با برنامه ریزی مناسب در بازار تصویر دنیا حضور موثر پیدا کنیم.
رییس سازمان امور سینمایی، سمعی و بصری تصریح کرد: در 
فضای امروز فرهنگی هنری جهان، محدوده جغرافیایی معنا ندارد 
و کشور ما در این شرایط فرهنگی هنری جهان در تعامل ناگریز و 
لاجرم با دنیا است که می توان این اتفاق را به عنوان بزرگ ترین تغییر 
نسبت به گذشته دانست که روزبه روز شاخصه های این بی مرزی شده 
و کار ما سخت تر می شود. در دوره اخیر با فرهنگ و هنری مواجه 
هستیم که بدون آن دیگر بخش های فرهنگی ما نمی تواند صاحب 
هویت شود.معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید دوباره بر 
اهمیت حوزه فرهنگ و هنر گفت: ما در دوره جدید با فرهنگ و 
هنری مواجه هستیم که بدون مرز است و دیگر در جغرافیایی ایران 
معنا پیدا نمی کند. در طول این سال ها تلاش کردیم تا به همه 
دوستان زحمت کش دیگر حوزه ها بگوییم که واقعاً زیربنا فرهنگ 
است و اگر انقلاب اسلامی اینقدر عمق دارد به دلیل ماهیت فرهنگی 
آن است و خاستگاه انقلاب درون فرهنگ مردم بود، با توجه به این 
موضوع برنامه ریزی ما باید جدی تر باشد و اگر متوجه تغییرات دنیا 
و اقتضاعات دنیای امروز نشویم موفق نخواهیم بود. بنابراین تلاش 
ما این بود که به پشتوانه تجربیات مثبت دهه ۶۰ و سال های بعد از 
آن به سرعت برنامه جدیدی را تدوین کنیم با مختصات این دوره 
هماهنگ باشد. حیدریان یادآور شد: یکی از دلایل بی مرزی، پیدا 
کردن و مستقر شدن زبان مشترک است؛ چراکه بیان مشترک امکان 
تعامل بی واسطه را می دهد و تعامل بی واسطه کمک به مفاهمه را 
بیشتر می کند و زبان سینما و تصویر امروز تنها زبان مشترک در 
تمام دنیا است.وی افزود: در دهه ۶۰ ما به این احتیاج داشتیم 
برای برنامه ریزی و دستیابی به این اهداف مراحلی مانند استقرار، 
ارتقای کمی و ارتقای کیفی طراحی کنیم که طبیعتاً از ضعف ها و 
ناکامی هایی برخوردار بود که در طول سال ها آنها را اصلاح کردیم و 
در حال حاضر نیز حیاتی ترین عامل برای برنامه ریزی، این است که 
آن را جامع ببنیم و در غیر این صورت، موفق نخواهد بود و به سرعت 

و صحت هم پیش نخواهد رفت.

رییس سازمان سینمایی با اشاره به اینکه پس از برنامه ریزی 
اولویت بعدی دستیابی به سهم از بازار تصویری دنیا است، بیان کرد: 
حفظ، حراست و تبیین ارزش ها و داشته های معنوی هدف معنایی و 
محتوایی سینما است و باید در برنامه های مان، مقصدمان به جهت 
شکلی و قالبی، حضور در فضای تصویری دنیا باشد و هدف اصلی ما 

این باشد که اخذ سهم از بازار تصویری جهان داشته باشیم.
وی تاکید کرد: برای دستیابی به این سهم باید تکنولوژی آن 
را بدانیم تا حرف هایی که می خواهیم بزنیم، شنیده  شده و مانع 

کپی برداری این حرف ها شویم.
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: امروز مخاطبان ما 
بیشتر در معرض محصولات خارجی هستند و نکته تاسف برانگیز این 
است که مخاطب کودک بیش تر در معرض این تولیدات قرار دارد. 
نسل میان سال و بزرگ سال نوستالژی دارد اما برای کودکان افراد 
غیرملی نوستالژی شکل می دهند. ما با نسل میان سال و بزرگ سال 
دچار مشکل نیستیم چراکه آن ها نوستالژی دارند و پیشینه ذهنی 
افراد غیر ملی این  این را ندارد و  اما کودک ما  و فرهنگی دارند 

نوستالژی را برای آن ها شکل می دهد که این واقعیت تلخی است.
حیدریان همچنین با تاکید براینکه سینمای ایران به سرعت 
باید در گونه ها بازسازی شود گفت: به دلیل فقر در موضوع و ژانر 
نمی توان به سینمای جهانی برسیم و متأسفانه زیر ۱۰ درصد افراد، 
مخاطب فیلم های فعلی روی پرده هستند.وی ادامه داد: با توجه به 
ساخت فیلم ها در ژانرهای یکسان و قدرت انتخاب مخاطبان، ریزش 
مخاطب خواهیم داشت چرا که مردم عهد نکردند تا فقط این فیلم ها 
را ببینند که این مخالف نیاز فرهنگی مردم است و ما باید با بازسازی 
گونه ها و ژانرهای مختلف سینما، از این اتفاق جلوگیری کنیم.در 
ادامه این برنامه، رییس سازمان سینمایی در پاسخ به اکبر نبوی 
درباره رویکرد مدیریت سینما در خصوص حضور در جشنواره های 
خارجی بیان کرد: زمانی نیاز داشتیم مقصد را جشنواره ببینیم، چرا 
که در آن زمان تنها خبرهای جنگ و نفت از ایران منتشر می شد 
تا اینکه سینما ورود پیدا کرد و ما باید روی سکو می رفتیم تا دیده 
می شدیم و جشنواره ها به عنوان اهداف اولیه طراحی شدند. امروز 
جشنواره ها در برنامه ریزی جدید، گذرگاه لازم و توقف گاه مهلکی 
است و اگر مقصد گذاری ما جشنواره باشد، برای ما مشغولیت سازی 
می شود.محیدریان عنوان کرد: اگر جشنواره از حالت توقفگاه و مقصد 
به حالت گذرگاه درنیاید، ما نمی توانیم سهم مان را در بازار جهانی 
بگیریم و برای این منظور اول باید مفاهمه داشته باشیم و در مرحله 
بعدی لوازم حضور متنوع متناسب امروز دنیا را که بیننده جهانی 
با آن سرکار داشته باشد فراهم کنیم و در نهایت اینکه حضور و 

سرمایه گذاری در بازارهای جهانی بیش از جشنواره ها باشد.
مجری  و  کارشناس  نبوی  اکبر  برنامه،  این  بعدی  بخش  در 
بخش سینمایی برنامه »چشم شب روشن« با اشاره به نبود سالن 
در بسیاری از شهرهای کشور از برنامه ریزی سازمان سینمایی برای 
گسترش سینما در کشور به عنوان ابزاری برای کمک به امنیت ملی 
پرسش کرد که معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در پاسخ گفت: 
سینما یک پدیده و نهاد اجتماعی با خاصیت امنیت ملی است و 
حقش این است که بیشتر به آن اهمیت دهیم و به  عنوان استاندار، 
شهردار و به عنوان متولیان امنیت ملی باید متقاضی سینما باشیم که 
متأسفانه در حال حاضر نیستیم و این اتفاق، یک صدمه فرهنگی 
بزرگی است.وی با اشاره که به خواست ائمه جمعه برای وجود سینما 
در شهرها گفت: برخی از ائمه جمعه می گویند ما سینما نداریم.، ما 
هم می خواهیم خانواده ها بیایند بیرون و در یک مکان فرهنگی با 
هم باشند. رییس سازمان سینمایی ابراز کرد: روش مطلوب حرکت 
به سوی عدد مطلوب در سالن سازی است. در سال های اخیر این 
حرکت آغاز شده و ما باید شتاب این اتفاق را بیشتر کنیم و دیگر 
اینکه سینماها را چه در قالب پردیس ها و چه در طرح جدید که 

مجموعه هایی شامل 2 یا 3 سالن در پارک ها گسترده کنیم.
حیدریان در رابطه با سینما تک و نمایش فیلم های خارجی 
گفت: فیلم خارجی از جمله عواملی هستند که اجازه روبرویی و 
مواجهه بی واسطه بیننده با فیلم و فضایی را که به خاطر آن سینما 
مؤثر می شود می دهد و همچنین به سایر شیوه های پخش یا ارایه 
فیلم، برتری پیدا می کند و ما اگر این امکان را در اختیار تهیه کننده 
های سینما  تکنولوژی  آخرین  با  آشنایی  از  را  مخاطبان  نگذاریم 
محروم کردیم.وی ادامه داد: ما برای هدف خاص بی آنکه مزاحمتی 

برای فیلمساز ما باشد، می توانیم آثار خارجی را به نمایش بگذاریم.
و  »هنر  سینمای  درباره  همچنین  سینمایی  سازمان  رییس 
تجربه« و اینکه آیا وضعیت فعلی این گروه مطلوب است، تصریح 
کرد: سینمای هنر تجربه یعنی ایجاد امکانی برای مواجهه مردم با 
دست اندرکاران سینما و اگر تجربه های هنری در فیلم های هنری 

استفاده شود، سینمای هنر و تجربه مطلوب ما خواهد بود.
در  برنامه  این  از  دیگر  بخش  در  سینمایی  سازمان  رییس 
پاسخ به انتقاد اکبر نبوی مبنی بر نبود یک سازمان سینمایی واقعی 
در کشور به دلیل عدم هم افزایی نهادهای فرهنگی بیان کرد: در 
چند ماهی که این مسئولیت را  بر عهده گرفتم و کار را با دوستان 
صورت  های  افزایی  هم  و  برنامه ریزی  با  کردیم،  شروع  سینماگر 
برنامه  با ساخت  سینما  به  ورود جدی صداوسیما  بر  قرار  گرفته، 
و تولید فیلم شد و رسیدن به افق موردنظر، بدون رسانه ممکن 
نیست. همچنین در چندین جلسه با دوستان حوزه هنری و سازمان 
تبلیغات به توافقات خوبی برای همراهی جدی دست پیدا کرده ایم و 
به زودی به دیدار موسسات تابعه سپاه هم خواهم رفت چرا که آنها 
در حوزه سینما بسیار فعال و با امکانات هستند.بخش پایانی این 
گفتگوی زنده تلویزیونی به برنامه های سازمان سینمایی برای ارتقا و 
استاندارسازی جشنواره فجر اختصاص داشت که حیدریان در پاسخ 
به این پرسش که جشنواره چه تغییراتی خواهد داشت، توضیح داد: 
قرارمان با دوستان این است که هیچ کاری نکنیم مگر این که با 
برنامه عرضه اش کنیم. وی بیان کرد: جشنواره جهانی فجر تجربه 
بسیار خوبی بود. با تلاش هایی که دوستان، به ویژه آقای میرکریمی 
کردند و این مسئولیت را قبول کردند، جشنواره برگزار شد. هدفی 
که برای این جشنواره دنبال خواهیم کرد این است که جشنواره فجر 
به سرعت دارای شناسنامه خواهد شد. در کنار جشنواره، ما بازار را 
پررنگ کردیم که می توانست مقطعی باشد ولی کارکردی نداشت؛ 
در کنار آن ورک شاپ داریم و سینماگران جدیدی را وارد می کنیم. 
نیاز جشنواره  بر  تاکید  با  پایانی صحبت های خود  بخش  در  وی 
ملی فیلم فجر به داشتن هویت مشخص یادآور شد: جشنواره باید 
صاحب هویت شود و این بخش در جشنواره ملی باید تقویت شود؛ 
جشنواره ای که کارکرد ملی بهتری داشته باشد و خطوطی را برای 
آینده سینما ترسیم کند. همچنین بخش جشن آن در حال غالب 
و  انقلابی است  از اصلی ترین جشن های  یکی  شدن است و قطعاً 
امسال باشکوه تر خواهد شد. یکی از اتفاقاتی که امسال افتاده، این 

است که امسال 22 فیلم داریم و این جزیی از تغییرات خواهد بود.

یک فنجان چای داغ
»سويوق« در جشنواره مذهب امروز

به  امروز«  »مذهب  فیلم  جشنواره  در  »سویوق«   - هنری  سرویس 
روی پرده می رود.

فارابی،  سینمایی  بنیاد  عمومی  روابط  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
فیلم  بین المللی  جشنواره  بیستمین  در  ارک  برادران  ساخته  »سویوق« 
توسط  و  می آید  در  نمایش  به  داستانی  فیلم های  بخش  در  امروز  مذهب 

هیات داوران جشنواره مورد داوری قرار می گیرد.
»حیوان«  کوتاه  فیلم  با  جاری،  سال  در  آنکه  از  پیش  ارک،  برادران 
بلند  از آن خود کنند، فیلم  را  جایزه دوم سینه فونداسیون جشنواره کن 
»سویوق« را به زبان آذری با اتکاء کامل به دست اندرکاران آذری ساختند. 
»سویوق«، پس از نمایش موفق در بیست و نهمین جشنواره بین المللی فیلم 
نوجوان در همدان در سال ۱3۹۴، در نخستین نمایش جشنواره ای در خارج 
از کشور، در جشنواره شانگ های )یکی از پانزده رویداد رده رقابتی بین الملل 
رقابتی  بخش  به  می شوند(،  نامیده  الف  اصطلاح  به  که  فیاپف  تقویم  در 
استعدادهای جدید آسیایی راه یافت و نامزد دریافت جوایز بهترین بازیگر 
زن، بهترین بازیگر مرد و بهترین فیلمبردار شد. پس از آن، »سویوق« در 
جشنواره هایی متعدد حضور یافته و سه جایزه از جشنواره های »تامیل نادو« 
و »خانه آسیا« دریافت کرده است. در امتداد حضورهای موفق بین المللی، 

»سویوق« در جشنواره فیلم مذهب امروز به نمایش در می آید.
گفتنی است علاوه بر »سویوق« که با پخش کنندگی بنیاد سینمایی 
 »۱۵۷A« فارابی در جمع ۱2 فیلم بلند داستانی قرار دارد، فیلم مستند
به کارگردانی بهروز نورانی پور و فیلم های کوتاه »فقط مادر من باش« به 
کارگردانی رقیه توکلی و »سایه های سپید« به کارگردانی مهدی امینی نیز 

مورد قضاوت داوران بخش های مختلف قرار خواهند گرفت.
در بیستمین دوره این جشنواره که از 2۱ تا 3۰ مهر سال جاری در 
کشور ایتالیا برگزار می شود، از میان ۴2۰ فیلم ثبت نام شده برای بخش های 

رقابتی، ۴۱ فیلم از 2۸ کشور برگزیده شده اند.

اخبار جديد از فيلم سينمايی »اردك لی«
تهیه کننده فیلم سینمایی »اردک لی« با اشاره به آغاز فیلمبرداری 
تهیه  حضرتی  کرد.علی  بیان  را  فیلم  درباره  اخبار  جدیدترین  پروژه،  این 
کننده فیلم سینمایی »اردک لی« به کارگردانی بهروز غریب پور با اشاره به 
جذابیت و تفاوت فیلمنامه این پروژه سینمایی، گفت: تا امروز هر فردی که 
فیلمنامه »اردک لی« را خوانده است، به نوعی خاطره ای شبیه به اردک 
لی و یا کاراکترهای درون آن دارد و همین مساله سبب شد تا آقای غریب 
ابتدایی فیلم برخی از این خاطرات را در دل فیلم  پور در همان جلسات 

بگنجاند.
وی ادامه داد: شخصیت اصلی این فیلم یک کودک آذری زبان است 
که به همراه پدر و مادر خود، داستان را رقم می زند. برای انتخاب بازیگر 
کودک، نزدیک به 2 ماه از بیش از ۱۰۰ بازیگر آذری زبان تست گرفته شد 
نقش  بازیگران  همچنین  کردیم.  انتخاب  را  مراغه  از  کودکی  نهایت  در  و 
از بین صدها فیلم کوتاهی که دیده و تست هایی که  پدر و مادر کودک 
گرفته شد، انتخاب شدند.این تهیه کننده سینما تاکید کرد: »اردک لی« 
بالغ بر 3۰۰ بازیگر دارد و همین مساله سبب شد تا همزمان با آغاز پیش 
تولید، دوخت نزدیک به ۵۰۰ دست لباس را با همراهی یک کارگاه دوخت 
لباس آغاز کنیم. همچنین نزدیک به ۷۰ نفر از بازیگران کودک و نوجوان 
از  نیز  بازیگر خردسال نقش دوم  اند.  انتخاب شده  از بهزیستی و مدارس 
بهزیستی انتخاب شده است که امیدواریم با بازی در این فیلم سرنوشتش 

تغییر کند.
وی ادامه داد: همزمان با پیش تولید، تولید موسیقی فیلم نیز توسط 
امیر بهزاد به همراه عاشیق سلجوق شهبازی و گروهش انجام می گیرد البته 
ارکستر سمفونیک  توسط  موسیقی  از  بخشی  که  دارد  وجود  احتمال  این 
پراگ ساخته شود که شامل یک موسیقی ایرانی با لهجه آذری است. این را 
هم باید بگویم که عاشیق سلجوق شهبازی ترانه های فیلم را سروده است.
حضرتی اضافه کرد: همچنین بدلکاران صحنه ای نیز به گروه اضافه شده 
اند تا طراحی حرکت برخی از صحنه ها انجام شود. تدوین فیلم نیز توسط 
عماد خدابخش انجام می شود. کیوان معتمدی برای چگونگی فیلمبرداری 
این پروژه تحقیقات بسیاری انجام داده است که با توجه به اینکه اکثر فیلم 
به صورت سیاه و سفید فیلمبرداری می شود، بهترین روش را انتخاب کند.
محسن  اینکه  به  اشاره  با  کلاغ«  یک  قناری  »یک  فیلم  کننده  تهیه 
ملکی طراحی گریم »اردک لی« را برعهده دارد، تاکید کرد: برنامه اصلی ما 
این بود که در این پروژه از چهره و اسم های شناخته شده سینما استفاده 
نکنیم و تنها چهره حاضر در این پروژه هنگامه قاضیانی است که با توجه 
به گریم و استایل متفاوتی که در فیلم دارد، کمتر کسی متوجه می شود 
که هنگامه قاضیانی در فیلم بازی کرده است البته احسان امانی و شاهراخ 

فروتنیان نیز در این پروژه با ما همکاری دارند.
وی توضیح داد: در این پروژه آموزش و پرورش همکاری بسیار خوبی با 
ما داشته است و امیدوارم نهادهای سینمایی مانند بنیاد سینمایی فارابی نیز 
در این زمینه ما را همراهی کنند چرا که این فیلم با این پروداکشن نیازمند 
حمایت جدی از سوی این نهادها است.حضرتی در پایان گفت: »اردک لی« 
امروز جمعه 2۱ مهر ماه در شهرک سینمایی غزالی جلوی دوربین می رود 
و امیدوارم بتوانیم این فیلم را برای حضور در سی و ششمین جشنواره فیلم 

فجر آماده کنیم.
علی  کننده:  تهیه  از  عبارتند  لی«  »اردک  سینمایی  فیلم  عوامل 
حضرتی، نویسنده و کارگردان: بهروز غریب پور، مدیر فیلمبرداری: کیوان 
تدوین: عماد  بیژن سلیم خانی،  ریز:  برنامه  و  معتمدی، دستیار کارگردان 
بهروز غریب  لباس:  و  ملکی، طراح صحنه  خدابخش، طراح گریم: محسن 
پور، گروه تولید: نیما شهریاری، مجری طرح: میثم کائد، صدابردار: مرتضی 
اصلان زاده، عکاس: احسان نقابت، مشاور رسانه ای: زینب لک، بازیگران: 
هنگامه قاضیانی، شاهرخ فروتنیان، احسان امانی و بیش از 2۰۰ بازیگر در 

نقش های کوتاه و کودکان.

پايان تدوين فيلم »موريانه«
پایان  به  حالی  در  حاتمی  مسعود  کارگردانی  به  »موریانه«  تدوین 
»موریانه«  تدوین  است.،  مرحله صداگذاری شده  وارد  فیلم  این  که  رسید 
که  موسوی  غلامرضا  سید  کنندگی  تهیه  و  حاتمی  مسعود  کارگردانی  به 
همزمان با آغاز فیلمبرداری شروع شده بود به پایان رسید.مسعود حاتمی و 
حمید نجفی راد تدوین فیلم را برعهده داشتند و اکنون صداگذاری فیلم را 
حسین قورچیان آغاز کرده  است، همچنین حمیدرضا فطوره چیان نیز در 
استودیو ضدنور مراحل تصحیح رنگ و نور فیلم را انجام می دهد.»موریانه« 
در ایران و ارمنستان در 2 فصل زمستان و تابستان فیلمبرداری شده  است.

مریم مقدم و بهتاش صناعی ها بازیگران اصلی »موریانه« هستند و سیاوش 
چراغی پور، نهال دشتی، پاشا جمالی، خورشید چراغی پور و سوده ازقندی، 
از  فیلم عبارتند  را تشکیل می دهند. سایر عوامل  فیلم  این  بازیگران  گروه 
تدوین:  فیلمبرداری: محمد حدادی،  برزگر، مدیر  مشاور کارگردان: مجید 
صدابردار:  قورچیان،  حسین  صداگذار:  نجفی راد،  حمید  و  حاتمی  مسعود 
علی علوی، موسیقی: آرش انتظامی، گروه کارگردانی: سمانه کاوندی، احمد 
گودرزی،  سعید  فیلمبرداری:  گروه  امیرفضلی،  رها  میرزایی،  نیما  مکاری، 
مرتضی فرهادی، تدارکات: سیروس میرزایی، عکاس: شاهین دانشفر، مدیر 
گروه  آرتزیان،  لرنیک  ارمنستان:  تولید  مدیر  شهیدی،  علی  ایران:  تولید 

کارگردانی ارمنستان: میلاد حاتمی، سارا صبوری.

صدور اطلاعيه  جشنواره فيلم كن از رفتار هاروی واينستين
واینستین  هاروی  رفتار  از  اطلاعیه ای  صدور  با  کن  فیلم  جشنواره 
انزجار کرد و در همین حال آکادمی اسکار نیز قرار است روز شنبه  ابراز 
به  آن  از  چه  آن  ادامه  دهد.در  ترتیب  رسوایی  این  بررسی  برای  نشستی 
عنوان یک طوفان هر روزه یاد می شود، بیانیه ها، اطلاعیه ها و یادداشت های 
مختلفی علیه رفتارهای غیراخلاقی تهیه کننده هالیوودی منتشر می شود.

در حالی که با انتشار نظر بازیگران این طوفان شروع شد در مرحله بعد پای 
شخصیت های سیاسی چون اوباما و کلینتون به میان آمد و سپس آکادمی 

بفتا عضویت واینستین را در این آکادمی لغو کرد.
فستیوال کن نیز با صدور اطلاعیه ای به امضای پییر لکور رییس و تیری 
فرمو مدیر این جشنواره اعلام کرد: ما بسیار شوکه هستیم که از این ماجرا و 
خشونت جنسی که اخیرا فاش شده مطلع می شویم. هاروی واینستین یک 
چهره حرفه ای در صنعت فیلم بود که فعالیت ها و موفقیت هایش کاملا برای 
همه واضح است و بر مبنای همین فعالیت ها بارها در جشنواره کن حضور 
داشت و فیلم های متعدد وی در این جشنواره بین المللی به نمایش درآمد.
آن ها در ادامه این رفتار را محکوم و با قربانیان وی ابراز همدردی کردند.

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است

 شنبه 22 مهر 1396
23 محرم الحرام 1439  14 اکتبر 2۰17 
شماره 232۰   8 صفحه


